
  

Beste leden van de wijkraad, 

 

Graag wil ik u bedanken voor uw brief met uw ongevraagd advies over de markt Zuid, 

Afrikaanderplein. In deze brief ga ik in op uw observaties en beantwoord ik uw vragen 

over de Afrikaandermarkt.  

 

Vraag 1. Wij verzoeken uw toezegging dat bij alle discussies, beleidsvorming en besluiten 

op z’n minst de wijkraad en gebiedsorganisatie als de vertegenwoordiging van de wijk en 

op z’n best de wijk betrokken wordt. 

 

Vraag 2. Wij vragen van u een spoedige aanpak van de problemen zoals die boven 

benoemd zijn. Wij horen graag op korte termijn wat uw plan van aanpak is. In dit plan van 

aanpak zien we ook graag een planning waarin wordt benoemd wat op korte termijn 

(binnen 3 maanden) gerealiseerd kan worden, als ook een overzicht van de acties die wat 

meer tijd en onderzoek vergen. 

 

Antwoord vragen 1 en 2:  

De grotere warenmarkten vormen voor inwoners uit meerdere wijken een belangrijke 

plaats om betaalbaar boodschappen te doen. Besluitvorming over de Rotterdamse 

warenmarkten wordt daarom grotendeels op stedelijk niveau afgewogen. Ik kan u om die 

reden niet toezeggen dat u bij alle besluitvorming over de warenmarkten wordt betrokken. 

Wel zullen, indien er grote beleidswijzigingen plaatsvinden, de wijkraden om een reactie 

gevraagd worden.  

 

In uw brief vraagt u aandacht voor de aanpak van een aantal specifieke problemen. 

Hieronder licht ik deze punten en de voortgang toe.  

 

Afval en plastic  

De afvalproblematiek is een probleem wat al langere tijd op de Rotterdamse 

warenmarkten speelt. Inmiddels is strengere controle en handhaving op afvalcontracten 

opgenomen in het Marktreglement Rotterdam 2008. Om hier verdere uitvoering aan te 

geven wordt momenteel gewerkt tezamen met de betrokken handhavingspartners. Hierbij 

valt te denken aan de wijkhandhavers en milieuhandhavers.  
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Het plasticprobleem is ook een terugkerend vraagstuk. De handhaving op het onjuist 

gebruik van plastictasjes ligt bij de Inspectie Leefomgeving en Transport (ILT) en niet bij 

de gemeente. Wel is er gekeken welke mogelijkheden omtrent plastic tasjes er vanuit de 

gemeente mogelijk zijn. Deze mogelijkheden zijn inmiddels opgenomen in de regelgeving 

van de warenmarkten.  Denk hierbij aan de regel dat bezoekers van de markt de tasjes niet 

zelf meer mogen pakken. Het verbannen van plastictasje op de markten is niet mogelijk 

gezien Europese wet- en regelgeving. Op 2 februari 2023 heeft de raad een motie 

aangenomen (23bb000771) die het college oproept een lobby te starten om het kabinet op 

te roepen de Warenwet zo te wijzigen dat een lokaal verbod op het verstrekken van plastic 

verpakkingsmateriaal mogelijk te maken  

  

Prullenbakken 

In 2021 is de motie ‘Meer prullenbakken op de markt’ door de raad afgedaan (21bb14874). 

Ten behoeve van deze motie is er een uitgebreide inventarisatie geweest betreffende de 

beschikbare prullenbakken op en rondom de diverse markten. Uit dit onderzoek is 

gebleken dat er slechts op twee markten een tekort aan afvalbakken was. Het 

Afrikaanderplein viel hier niet onder en maakt hier geen onderdeel van uit. Zo zijn er 15 

prullenbakken beschikbaar in de nabijheid van de markt, worden er 5 extra 

afvalcontainers geleverd vanuit de kramenzetter, en moet elke ondernemer die producten 

voor direct consumptie verkoopt twee afvalbakken bij de kraam hebben.  

 

Toetreders tot de markt 

Vorig jaar is in de marktvoorschriften opgenomen dat nieuwe producten voorrang krijgen 

bij het toewijzen van een plaats op de markt.  Op het moment dat er marktplaatsen 

beschikbaar zijn, kan een aanbieder van ‘nieuwe’ waren., t.w. producten die nog niet op die 

betreffende markt worden aangeboden, met voorrang een vaste plaats krijgen.  

  

Sanitair 

Om de overlast tegen te gaan zijn er diverse acties met handhavingspartners gestart. Voor 

de Afrikaandermarkt zijn de openingstijden van de toiletten onder het marktkantoor naar 

5 uur in de ochtend gegaan en mogen marktondernemers gratis gebruik maken van deze 

toiletten. De overlast is hierdoor afgenomen 

 

De wijk wordt genegeerd door de gemeente 

De mening van de wijk en haar bewoners in en om de markt is zoals ook al eerder 

aangegeven belangrijk. Om deze mening te peilen heeft in 2019 een onderzoek 

plaatsgevonden onder de omwonenden van de warenmarkten.  De resultaten kunt u via de 

opgenomen link bekijken. Omwonenden van Rotterdamse Markten.  In uw ongevraagde 

advies geeft u aan ook zelf onderzoek te hebben gedaan. Dit wordt zeer gewaardeerd.  De 

betrokkenen van de afdeling Markten gaan graag met u in gesprek over de resultaten.   

 

Vraag 3. Wij worden graag betrokken bij het plan van aanpak als ook bij de voortgang van 

de acties. 

 

Antwoord: 

Zoals hierboven geduid lopen veel van de gevraagde acties al langer en op stedelijk 

niveau. De door u opgeworpen aandachtspunten worden in dit proces al meegewogen en 

in die hoedanigheid worden ze ook meegenomen in toekomstige besluit- en 

beleidsvorming. Zoals eerder ook aangegeven gaan de betrokkenen vanuit de afdeling 

Markten graag periodiek met u in gesprek over de voortgang en signalen die specifiek de 

Afrikaandermarkt raken.  

 

https://onderzoek010.nl/news/Omwonenden-van-Rotterdamse-Markten/154
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Vraag 4. Wij vragen u ons uit te nodigen voor de technische commissie van 14 juni 2023 in 

’t Klooster met als onderwerp de Afrikaandermarkt. Hierbij willen wij volwaardig meedoen 

als gesprekspartner. 

 

Antwoord: 

De technische sessie is een initiatief van onze gemeenteraad en gericht op een toelichting 

op bestaande regelgeving en cijfers over alle warenmarkten in Rotterdam. Deze heeft 

inmiddels plaatsgevonden en een afvaardiging van u heeft deelgenomen aan het bezoek 

aan de markt aan het einde van de sessie.  

 

Vraag 5. Wij zouden graag met u in gesprek willen over de toekomst van de 

Afrikaanderplein en hoe deze op een gezonde manier kan voortbestaan op deze locatie of 

een locatie in de buurt. 

 

Antwoord: 

Inmiddels hebben wij elkaar op 26 juni jl. gesproken. Via deze weg wil ik u nogmaals 

bedanken voor het interessante gesprek dat wij toen hebben gevoerd, waarin u een 

nadere toelichting hebt gegeven over uw observaties, vragen en zorgen over het 

Afrikaanderplein en de Afrikaandermarkt.  

 

Een afschrift van deze brief zal ik aan de gemeenteraad sturen. 

 

Ik ga er vanuit u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben.  

 

 

Namens het college,  

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

 

 

 

 

Robert Simons 

Wethouder Haven, Economie, Horeca, Bestuur (wijken en kleine kernen) 

 


